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Den 10. februar 2021 

Spørgsmål AO 
”Ministeren bedes redegøre for sin indstilling til den kommende 

dagsorden for rådsmøde (landbrug og fiskeri) den 22. februar 2021 

samt eventuelle sager, hvortil der søges mandat i Europaudvalget.” 

 
(Det talte ord gælder) 

Svar 
- Jeg vil forelægge dagsordenen for det uformelle 

videomøde for EU’s fiskeriministre den 22. februar. 

Der er kun ét punkt, og det er til orientering.  

 

- Punktet er en drøftelse af fiskerimulighederne 

for 2021. Sagen blev forelagt til forhandlingsoplæg 

i december.  

 
- På rådsmødet i december fastlagde vi kvoter for de 

bestande, som EU selv råder over.  

 
- For de bestande, der er fælles med Norge og 

Storbritannien, fastlagde vi på rådsmødet i 

december midlertidige kvoter for første kvartal 2021. 
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- På videomødet i januar drøftede vi status for 

vedtagelsen af de endelige fiskerimuligheder for 

2021 i lyset af, at der nu var fundet en Brexit-aftale.  

 
- Ligeledes drøftede vi konsultationerne med 

Storbritannien og Norge om de fælles bestande.  

 
- Kommissionen har den 25. januar 2021 fremsat et 

forslag, der justerer visse af de midlertidige 

fiskerimuligheder for første kvartal 2021.  

 
- Forslaget omhandler primært arter, hvor der 

vurderes at være et sæsonfiskeri, der foregår i første 

kvartal 2021.  

 
- Af dansk interesse foreslås fiskerimulighederne for 

blåhvilling øget fra 65 % til 70 % af 2020-niveauet. 

For atlanto-skandisk sild øges fiskerimulighederne 

fra 25 % til 85 % af 2020-niveauet. Begge forøgelser 

er inden for EU's andel for 2021. 

 
 



 

TALEPAPIR 

  

3 

 
 

- Vi ser positivt på forslaget fra dansk side, da det 

giver fiskerne mulighed for at fange fiskene på det 

tidspunkt, det giver biologisk og økonomisk mest 

mening.  

 
- Enigheden om de endelige kvoteniveauer for de 

fælles bestande for 2021 skal findes både med Norge 

og Storbritannien. Det er særligt i forhold til torsk og 

sild i Nordsøen, at der er svære drøftelser i de 

trilaterale konsultationer. 

 
- De bilaterale konsultationer mellem henholdsvis 

EU/Norge og EU/Storbritannien startede den 2. 

februar. Det er positivt, at konsultationerne nu går i 

gang.  

 
- Det er dog ikke helt uden problemer. Desværre har 

Norge ikke villet forlænge delaftalen angående 

adgang i Skagerrak. Norge har også haft behov for at 

sende nogle politiske signaler i forhold til Svalbard, 

hvilket har resulteret i, at Norge den 2. februar har 

suspenderet forhandlingerne.  



 

TALEPAPIR 

  

4 

 
 

 
- Fra dansk side prøver vi at holde hovedet koldt og 

fokuserer på de forhandlinger, der ligger foran os. 

 

- Jeg vil fortsætte med at presse på for, at der kommer 

aftaler på plads med Norge og Storbritannien 

hurtigst muligt. Den nuværende situation er ikke 

holdbar – særligt på grund af den manglende 

adgang til norsk farvand.  

 

- Alt i alt er det dog også vigtigt, at vi får nogle gode 

aftaler, der sikrer danske fiskere det rette 

kvotegrundlag.  

 
- Endelig vil jeg gentage over for Kommissionen, at 

der vil være behov for en hurtig proces i marts 

måned, når fiskerimulighederne for tobis skal 

fastlægges.   

 
---o0o--- 

 
- Under siden sidst har jeg ikke noget denne gang.  

 


